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2. Van de Voorzitter [Gerard van den Brandhof]

Beste ChristenUnievrienden en -vriendinnen,

Op onze laatste bestuursvergadering las ik uit Daniël het schriftgedeelte 
waarin de opponenten van Daniël een plan bedenken om Daniël in discrediet te 
brengen op straffe van een veroordeling tot de leeuwenkuil. Daniël deed zijn 
werk getrouw en eerlijk. Tegen hem kon niets gevonden worden. Ze moesten 
het zoeken in Daniëls geloof in de almachtige God. Zijn vertrouwen op God 
bleek uiteindelijk ook zijn redding. De machtspolitiek waar Daniël meet te 
maken had is van alle tijden. Ook nu hebben we daar als Christenen nog vaak 
mee te maken. Dat is niet alleen in het land van de Meden en Perzen. Ook in 
eigen land hebben onze ministers, staatsecretarissen, en andere 
bestuursvertegenwoordigers het vaak moeilijk, met name als het om ethische 
zaken gaat. Laten we bidden dat ze staande mogen blijven in hun geloof.

We hebben als ChristenUnie enerverende maanden achter de rug. We mogen 
terugzien op een heel geslaagde voorjaarsvergadering. U heeft blijk gegegeven 
van uw belangstelling voor de politiek en genoten van een bustocht langs een 
aantal politieke trekpleisters. Verderop in deze uitgave van 
ChritsenUnieNieuws vindt u een beknopt verslag van deze vergadering.
Het bestuur is verheugd dat ze weer op volle sterkte is. Ik heet Berend 
Haitsma en Luuc Meints dan ook van harte welkom, en wens hen veel zegen toe 
in hun functie.
Van Jan van den Brink moesten we afscheid nemen. We hebben hem in de 
afgelopen jaren leren kennen als iemand met sterke bestuurlijke capaciteiten. 
Ook was hij onze vaste begeleider op het orgel tijdens de 
ChristenUnievergaderingen. Vanaf deze plek wil ik Jan dan ook hartelijk dank 
zeggen voor alles wat hij voor het bestuur en voor de vereniging heeft mogen 
betekenen.

Naast de voorjaarsvergadering hebben we nog een extra vergadering 
georganiseerd met als doel de nieuwe gedragscode te bespreken. Hiermee 
konden we u allen in de gelegenheid stellen mee te denken en uw gevoelens te 
uiten. Ook deze vergadering werd goed bezocht. Helaas konden de wethouder 
en fractieleden niet aanwezig zijn omdat een commissievergadering ook de 
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nodige aandacht vroeg. Van de extra ledenvergadering is een impressie verslag 
verderop in deze uitgave van ChristenUnieNieuws opgenomen.

Ook op politiek vlak gebeurt er de laatste tijd weer het één en ander. Na een 
periode van relatieve rust, moeten onze vertegenwoordigers in de raad, en 
onze wethouder het hoofd erbij houden. De tijdsbesteding is enorm, waarvoor 
alle waardering. De portefeuille van Ard Kleijer vraagt veel aandacht. Naast de 
vertraging en extra kosten bij de vernieuwing van het zwembad trekken ook 
andere uitgaven op sportgebied de aandacht. De bespreking van de plannen van 
tennisvereniging het Laakhuisje trokken veel publieke belangstelling. In het 
najaar van 2008 zal er veel te doen zijn rondom de infrastructuur in Putten. 
Dan gaat het om de ontsluiting naar Nulde, het sluipverkeer vanuit Ermelo, de 
verkeersdrukte op de Voorthuizerstraat, de Harderwijkerstraat, de van 
Geenstraat , de Stationsstraat en de Oude Rijksweg en Nijkerkerstraat. Er zal 
een integrale visie moeten komen hoe we in de toekomst willen voorkomen dat 
het vele verkeer ons dorp onveilig en minder leefbaar maakt.
Kortom er is veel te doen. We wensen alle betrokkenen daarbij veel succes en 
wijsheid.

Hiermee wil ik mijn inleiding beëindigen. Ik wens u allen gedurende het 
zomerreces een goede tijd. Ik hoop dat iedereen weer de nodige energie 
opdoet zodat we onder God’s zegen ons politieke werk in september weer 
kunnen hervatten.

Met hartelijke groet namens het bestuur, Gerard van den Brandhof

3. Welkom nieuwe leden [Gerard van den Brandhof]

Door verhuizing mogen we ook nu weer enkele nieuwe leden begroeten. We 
heten ze allen van harte welkom:

Dhr. J. van den Brink Parklaan 26
Dhr. P. van der Geest Garderenseweg 68
Dhr. M. Wassink Gebbekuillaan 21

Nieuwe leden kunnen doorgegeven worden aan onze promotor, Bram Francken, 
tel. 352270, a.bfrancken@filternet.nl.
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4. Kunnen we u per e-mail bereiken? [Gerard van den 
Brandhof]

Met die vraag richt ik me tot alle lezers die nog geen e-
mailadres hebben doorgegeven. Als we u als bestuur via e-
mail kunnen bereiken zouden we dat zeer op prijs stellen. 
Op die manier kunnen wij u betrekken bij de 
meningsvorming rondom politieke zaken en daarmee uw 
betrokkenheid vergroten. Verderop in deze uitgave van 
ChristenUnieNieuws ziet u hiervan een voorbeeld. Graag 
vernemen wij uw voorkeur door een berichtje te sturen aan 
secretariaat@putten.christenunie.nl.

Als wij uw e-mail adres hebben kunnen wij u de uitnodiging voor 
ledenvergaderingen ook per e-mail doen toekomen. Dat bespaart tijd en kosten. 
Graag uw reactie.

5. Gemeenteraadsverkiezingen 2010. [Luuc Meints]

Hoewel het nog erg ver weg lijkt, vraagt het bestuur nu al uw aandacht voor de 
gemeenteraads-verkiezingen 2010. Regeren is immers vooruitzien.

Voor deze verkiezingen gaan we binnenkort het steigerwerk bouwen. 
Onderdeel van dat werk is de samenstelling van een verkiezingsprogramma. Cor 
Houweling zal deze kar gaan trekken (waarvoor hulde). Namens het bestuur zal 
Berend Haitsma zitting nemen in deze zogenaamde programma-commissie. En 
we hebben onze jongerenorganisatie Perspectief gevraagd iemand uit hun 
gelederen te vragen ook deel te nemen aan deze klus.
Natuurlijk zullen ook de wethouder en de fractie worden gevraagd hun aandeel 
te leveren (maar zij maken van de programmacommissie geen deel uit).

In de commissie is nog plaats voor maximaal 4 leden. Wie van u doet mee?

Wanneer u belangstelling hebt, kunt u dat laten weten aan ondergetekende.

Luuc Meints
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6. Uw gift is heel wat waard [Pieter Eigenraam]

Zoals u misschien wel weet is de contributie-inning sinds enige tijd centraal 
geregeld. In het verleden ontvingen we samen met de contributie nog wel eens 
een gift. Deze inkomstenbron is na de invoering van de centrale inning vrijwel 
opgedroogd. 

Uw giften zijn echter nog steeds veel waard. Hopelijk leveren uw giften een 
klinkende munt op in de vorm van een goed verkiezingsresultaat. Daarom de 
oproep om een gift over te maken op giro 7865897 ten name van de 
ChristenUnie Putten.

Ten overvloede: Zowel de contributie van de ChristenUnie als de giften 
zijn aftrekbaar voor de belastingen!

7. Lokale Unievergadering 12 april: [Gerard vd Brandhof]

We hebben als ChristenUnie in Putten op zaterdag 12 april een 
ledenbijeenkomst met een bijzonder karkater gehouden. Alle leden waren 
uitgenodigd voor een busrit door Putten. Tijdens de rit legde de fractie 
verantwoording af over het gevoerde beleid. Naast een bezoek aan het Bosbad, 
stond ook een kijkje bij de biomassa installatie op de boerderij van Jan Dekker 
op het programma. Jan Dekker was ook onze buschauffeur gedurende de rit. 

Met een bijna geheel gevulde bus reden de leden vanaf Steenenkamer naar de 
boerderij van Jan Dekker. De route verliep via Bijsteren, zodat we vanuit onze 
hoge positie wat meer van de nieuwbouwactiviteiten konden zien. In de bus gaf 
de (bio)boer al informatie over zijn installatie. Bij aankomst was de voorraad 
van vergistingsmaterialen al te zien. Jan Dekker beloofde de mensen in de bus 
dat het niet zou stinken bij de biomassainstallatie. Dat kon in de praktijk 
bevestigd worden. Er werd een informatieve rondleiding gehouden. Voor het 
vergisten wordt allerlei afval gebruikt, meststoffen, maar bijvoorbeeld ook 
slachtafval. Daarbij is een kleine hoeveelheid maïs nodig om het proces goed te 
laten verlopen. Door het gistingsproces wordt er gas geproduceerd wat als 
energie dient voor een drietal generatoren voor de opwekking van elektriciteit. 
Op de computer die de installatie controleert was te zien dat er de dag 
daarvoor ruim een Megawatt aan energie was opgewekt. Een gemiddeld 

CU-nieuws 2008-02    7    



huishouden verbruikt een half megawatt per jaar! Twaalf van deze 
biogasbedrijven, en heel Putten kan voor zijn eigen energie zorgen.

De rit werd vervolgd langs een aantal punten waar nieuwbouw of 
infrastructurele werken in de politieke belangstelling staan. Diverse leden van 
de fractie, en ook onze wethouder gaven daarbij een toelichting.
Bij het Bosbad gaf voorzitter Jim van der Lee een uitleg over de verbouwing 
van het Bosbad. Waarom is voor zo’n uitgebreide verbouwing gekozen, wat is de 
reden van de vertraging, en wat gaat er allemaal komen? Op eigen risico konden 
de ChristenUnieleden binnen een kijkje nemen. Bij de droog liggende bassins 
maakte Van der Lee duidelijk wat er allemaal stond te gebeuren.

Na terugkeer in het verenigingsgebouw werd gebruik gemaakt van de lunch met 
broodjes en een heerlijk kopje soep. Het leverde een ongedwongen sfeer op die 
veel ruimte liet voor onderling contact. Daarna werd er nog een korte 
ledenvergadering gehouden. De boeken van de penningmeester Pieter 
Eijgenraam waren ook dit jaar gecontroleerd en in orde bevonden door Wouter 
Kleijer en Harry Roffel. 

In de plaats van de in 2007 afgetreden secretaris Piet Zwaan werd Luuc 
Meints in het bestuur gekozen. Afscheid werd genomen van algemeen adjunct 
Jan van den Brink. In zijn plaats werd Berend Haitsma in het bestuur gekozen.

Tenslotte was er een vragenronde waar de leden dankbaar gebruik van 
maakten. Met name het onderwerp wegen en verkeer leverde veel vragen op. 
Zo werden er vragen gesteld over de A30 in relatie tot de N303, het kruispunt 
van de Oude Rijksweg bij de Beukenlaan en de Papiermakerstraat, het budget 
van 7 miljoen beschikbaar gesteld door Gelderland, de sluiproutes naar de A28, 
en de regiotaxi die vanaf 1 januari 2009 weer operationeel wordt. Maar ook 
over samenleving, de welzijnsnota en het subsidiebeleid van de bibliotheken 
werden vragen gesteld. Op deze wijze bleek weer eens duidelijk hoe er door de 
leden wordt meegedacht. Met een tevreden gevoel kon de bijeenkomst met 
gebed door Hendrie van Beek worden afgesloten.

Gerard van den Brandhof.

CU-nieuws 2008-02    8    



8. Lokale Unievergadering 12 juni: [Luuc Meints]

Het bestuur meende er goed aan te doen om over het onderwerp “De 
gedragscode” een Lokale Unievergadering met de leden te beleggen. Over dit 
onderwerp was in de pers veel te doen en het hield de gemoederen behoorlijk 
bezig. 

Door met elkaar het voorstel van het landelijke bestuur en ook alle toen 
bekende amendementen en moties te bespreken, zou ook voor uw 
afgevaardigden naar het Uniecongres duidelijk worden welk standpunt wij 
namens Putten in zouden moeten nemen. Namens de ChristenUnie Putten 
werden de voorzitter (Gerard van den Brandhof) en ondergetekende 
afgevaardigd naar het Uniecongres.

De vergadering moest op korte termijn worden uitgeschreven en daarom werd 
besloten de leden zoveel mogelijk via de digitale snelweg uit te nodigen. De 
leden die (nog) niet over dat communicatiemiddel beschikken, werd een 
schriftelijke uitnodiging gestuurd. Op de vergadering waren 30 leden aanwezig.

Onze voorzitter, Gerard van den Brandhof, opende de vergadering op 
Christelijke wijze. Aan zijn openingswoorden was te merken, dat er grote zorg 
bestaat over de verdeeldheid die zich binnen de partij aftekende over dit 
onderwerp. 

Gerard lichtte het gespreksonderwerp toe aan de hand van een overzicht. 
Daarin gaf hij de aanleiding om te komen tot een gedragscode weer. Hij 
memoreerde het rapport van de commissie Cnossen en gaf een toelichting bij 
het voorstel van het bestuur om een gedragscode vast te stellen.
“Ik ga hier niet op de inhoud van het rapport Cnossen en op het 
bestuursvoorstel in, omdat ik aanneem dat iedereen die daar belangstelling 
voor heeft, die stukken al heeft gelezen.”

Vervolgens behandelde Gerard een aantal amendementen en moties. 

Daarna gaf hij ruimte voor een algemene bespreking en daar werd goed gebruik 
van gemaakt. Die bespreking vond plaats in een uitstekende sfeer. Merkbaar 
was dat we het met elkaar goed eens zijn. De vergadering was unaniem van
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mening, dat het amendement Nunspeet (waarin een koppeling wordt gelegd 
tussen de gedragscode en het kernprogramma van de ChristenUnie) navolging 
verdiende. Mede daarom was er ook waardering voor het standpunt van het 
(landelijke) bestuur dat besloten had dit amendement “over te nemen”. Dat 
betekent, dat het bestuur aangaf bereid te zijn het voorstel tot vaststelling 
van de gedragscode bij te stellen. Kern van de code is dat van politici van de 
ChristenUnie een levensstijl gevraagd mag worden die hen maakt tot ‘politiek 
geloofwaardige' vertegenwoordiger van de partijvisie. Om deze ‘politieke 
geloofwaardigheid' een ijkpunt te geven, verwijst de gedragscode naar de 
beginselen van de ChristenUnie: de Unieverklaring en het Kernprogramma.

Ook werd uitvoerig gesproken over de twee moties die door onze voorzitter 
waren geformuleerd en die in het bestuur waren besproken. Deze moties waren 
ingediend voor behandeling op het Uniecongres en zouden weer ingetrokken 
worden wanneer voor die moties onvoldoende steun zou blijken in de Lokale 
Unievergadering.

De inhoud van de door onze vereniging ingediende moties is als volgt:

Motie 1. Uniecongres d.d. 14 juni 2008 agendapunt 4, Voorstel Gedragscode
Ingediend door KV Putten.

Het Uniecongres van de ChristenUnie, in vergadering bijeen op 14 juni 2008,
Heeft kennis genomen van:
o Het bestuursvoorstel Gedragscode voor ChristenUnie-politici met daarin 
de passage met de volgende vraag: “Geeft de discussie die in de media en door 
leden van de ChristenUnie is gevoerd over de eisen die in brede zin aan 
politieke vertegenwoordigers van de ChristenUnie moeten worden gesteld 
aanleiding om de reeds opgestelde tekst van de gedragscode te herzien?” en 
het daarbij geformuleerde antwoord;
o De discussie in de media en tijdens de voorlichtingsavonden over de 
interpretatie die gegeven moet worden aan de gedragscode.

Overwegende dat:
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o De gedragscode conform Artikel 2.1 als uitgangspunt heeft dat “Zij die 
de ChristenUnie willen vertegenwoordigen de Bijbel aanvaarden als het 
gezaghebbende Woord van God waardoor zij zich in heel hun doen en laten

 willen laten leiden.”;
o De Bijbel duidelijke en concrete zaken noemt, als het gaat om de normen 
waaraan een christelijk leven behoort te voldoen en – gezien de huidige discus- 
sie – ook op het gebied van de seksualiteit.
o Het bestuur de intentie heeft de lokale besturen te ondersteunen bij het 
selecteren en begeleiden van kandidaten voor politieke functies.

Spreekt uit dat:
o De structuur van de gedragscode gehandhaafd kan blijven;
o De gedragscode op een aantal punten concretisering behoeft, om te 
voorkomen dat er verschillende interpretaties aan gegeven worden door de 
leden;
o En dat daarom het landelijke bestuur de gedragscode dient te voorzien 
van een nadere toelichting en een eenduidige uitleg;
o In deze toelichting niet gewerkt hoeft te worden met een specifiek 
samengestelde lijst van kenmerken (een zogenoemde checklist);
o De toelichting wel voorzien dient te worden van concrete verwijzingen 
naar Bijbelgedeelten waarop genoemde normen gebaseerd zijn.

Motie 2. Uniecongres d.d. 14 juni 2008 agendapunt 4, Voorstel Gedragscode
Ingediend door KV Putten.

Het Uniecongres van de ChristenUnie, in vergadering bijeen op 14 juni 2008,
Heeft kennis genomen van:
o Het bestuursvoorstel Gedragscode voor ChristenUnie-politici met daarin 
de passage met de volgende vraag: “Geeft de discussie die in de media en door 
leden van de ChristenUnie is gevoerd over de eisen die in brede zin aan 
politieke vertegenwoordigers van de ChristenUnie moeten worden gesteld 
aanleiding om de reeds opgestelde tekst van de gedragscode te herzien?” en 
het daarbij geformuleerde antwoord;
o De discussie in de media en tijdens de voorlichtingsavonden over de 
gedragscode.
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Overwegende dat:
o De gevoerde discussie geleid heeft tot grote verdeeldheid in de 
achterban;
o Het aannemen van het huidige voorstel mogelijk leidt tot het vertrek van 
diverse prominente ChristenUnieleden c.q. -opinieleiders binnen de partij;
o Wij als partijleden elkaar vast willen houden, ook omdat we elkaar 
aanvaarden als medechristenen;
o Het aannemen van het huidige voorstel leidt tot schade voor de 
ChristenUnie op het punt van de geloofwaardigheid van de partij en van de 
christelijke politiek in het algemeen.

Spreekt uit dat:
o Het aannemen van het huidige bestuursvoorstel voor een gedragscode 
niet in het belang van de ChristenUnie is;
o Dat een besluit over het bestuursvoorstel tot nader order moet worden 
uitgesteld;
o Het landelijke bestuur eerst initiatieven dient te ontplooien met als doel 
de gelederen van de ChristenUnie weer te sluiten.

Na een uitvoerige bespreking besloot de vergadering in te stemmen met beide 
moties. Dit met de kanttekening dat het vragen om uitstel alleen zinvol is als 
blijkt dat de geamendeerde gedragscode nog steeds bij een groot aantal 
afgevaardigden op weerstand stuit.

De vergadering werd op christelijke wijze gesloten. In het slotgebed werd 
gevraagd om een zegen over het komende Uniecongres en ook onze broeders en 
zusters die worstelen met hun homofiele geaardheid werden aan de Here 
opgedragen. 

Luuc Meints
Secretaris ChristenUnie Putten.

NB. Op het congres werd onze motie nr 1 niet ontvankelijk verklaard in 
verband met het feit dat een andere motie werd aangenomen (welke motie van 
verstrekkender aard was).
Motie nr 2 bleek te weinig ondersteuning te krijgen van andere verenigingen, 
waardoor de motie niet in  behandeling is gekomen. Bij monde van onze 
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voorzitter is het landelijk bestuur gevraagd vast te houden aan de slogan uit 
de beginperiode van de ChristenUnie. We moeten “Duidelijk, Eerlijk en Echt” 
zijn; naar de achterban, de buitenwereld en de plaatselijke selectiecommissies. 
Zo ook naar leden die praktiserend homofiel zijn. Zijn opmerkingen kregen de 
instemming van de vergadering. Voorzitter Peter Blokhuis refereerde nog 
diverse keren aan deze woorden. Het amendement van Nunspeet en de motie 
van Barneveld over het opnemen van een verduidelijkende tekst in het 
kernproggramma werden aangenomen. Het is de bedoeling dat op het 
Uniecongres in het najaar van 2008 de gewijzigde tekst van het 
kernprogrammma wordt vastgesteld.

9. ChristenUnie investeert in de toekomst [Gert Jan Schuit]

De aan het kabinet deelnemende ChristenUnie beleeft roerige tijden. Diverse 
dilemma’s uit de dagelijkse praktijk vragen wijsheid en bovenal gebed van vele 
personen, of eigenlijk van ons allen. Als bedrijfskundige van nature rijst bij mij 
de kritische vraag of de partij niet wordt opgeslokt door de grote kwesties 
van het heden. Is er voldoende oog voor wat gaat komen en wordt er nog wel 
tijd en energie geïnvesteerd in de toekomst?

Gelukkig heb ik geruststellende antwoorden op deze vragen zelf aan de 
lijve mogen ondervinden. Hierbij doel ik in het bijzonder op de leiderschaps- 
training die ik mocht volgen bij PerspectieF, de jongerenorganisatie van de 
ChristenUnie. De training spitste zich toe op het ontwikkelen van leiderschaps-
vaardigheden, persoonlijke ontwikkeling, vergroten van kennis over leidinggeven 
in de breedste zin van het woord, met als doel dat de geselecteerde jongeren 
zowel binnen als buiten PerspectieF/de ChristenUnie meer tot hun doel komen. 
Vanaf januari bezocht ik met negen andere deelnemers de maandelijkse 
cursusavonden waarin we theorie behandelden of naar een gastspreker 
luisterden. Daarnaast had ik regelmatig contact met mijn persoonlijke coach, 
een internationaal bekende leidinggevende op een invloedrijke positie. 

Vrijdag 20 juni en zaterdag 21 juni werd de training afgesloten met een 
‘weekendje’ in Doorn. Het was voor mij een indrukwekkend hoogtepunt om 
persoonlijke gesprekken te voeren met machtige zakenlieden die door veelal 
pijnlijke ervaringen hun taken in God’s Koninkrijk tot prioriteit hebben 
verheven. Grote mannen die kleinmoedig getuigen. Ook werden we allen 
getroffen door een lezing over de taken die God ons geeft: eerst de zorg voor 
je partner en kinderen, dan pas de zorg voor arbeid, al dan niet in God’s 
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Koninkrijk. Het is iets waar we veel te weinig bij stil staan, maar God vraagt 
het wel. Leerzaam was ook de voordracht van ChristenUnie-voorzitter Peter 
Blokhuis over zijn ervaring en visie op het gebied van leiderschap. 

Momenteel zit de training er op, een moment om te evalueren. Hoewel 
PerspectieF de organisator was, gaat veel lof uit naar de ChristenUnie. Zij 
maakten de training ondermeer mogelijk door ondersteuning op tal van fronten 
en het leveren van sprekers en coaches. Persoonlijk beleefde ik hierdoor dat 
de ChristenUnie haar jongeren zeer serieus neemt. Men kent en erkent het 
belang van PerspectieF voor de toekomst van de partij. Ook op lokaal niveau 
(Putten) mogen we gelukkig deze overtuiging vanuit de ChristenUnie bespeuren. 
Helaas zien we dat PerspectieF Putten na een gestage start niet vooruit komt. 
Daarom een afsluitende oproep: houdt u ook de toekomst van onze partij in de 
gaten? Graag moedig ik u aan om jongeren te activeren, laat ze gerust contact 
opnemen met mij. Bij voorbaat dank! 

Voorzitter PerspectieF Putten, Gert-Jan Schuit

10. Wet houden in Putten [Ard Kleijer]

( Uit de weblog van Ard Kleijer 08 juni t/m 21 juni 2008
Zie: http://putten.christenunie.nl/  , red.)

Op 10 juni j.l. mochten Martha en ik vieren dat wij 16 jaar geleden als man en 
vrouw aan elkaar werden gegeven. Ons huwelijk is gezegend met 3 jonge 
kinderen. Terugkijkend overheerst dankbaarheid aan God onze Vader. Wij 
hebben Zijn zorg in de achterliggende jaren vaak concreet mogen ervaren.

Tussen alle politieke bedrijven door zijn wij druk bezig met het in orde 
brengen van onze nieuwe woning. Veel uren zijn al besteed aan verbouwen, 
schilderen, renoveren etc. Er komt heel wat op je af bij het verbouwen en 
verhuizen. Aan de andere kant vind ik het heerlijk ontspannend om af en toe 
een dag met mijn handen te werken. Aan het einde van de dag kun je dan 
tenminste aanwijzen wat het resultaat is geweest van de inspanning. In mijn 
dagelijkse werk is dat lang niet altijd het geval.

De verbouwing van het Bosbad nadert een eerste opleverfase. Aanstaande 
zaterdag staat de opening van het vernieuwde subtropisch deel op de agenda. 
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Afgelopen week ben ik nog op bezoek geweest en je kunt je bijna niet 
voorstellen dat 28 juni de opening moet zijn.

Rood Wit '58 staat aan de vooravond van de langverwachte verbouwing en 
uitbreiding van haar accommodatie. Zowel financieel als logistiek een grote 
operatie.

Tot slot, wat gaat de Raad op 3 juli a.s. besluiten mbt het Laakhuisje, de 
tennisvereniging, die aanvankelijk aangaf met 600.000 Euro haar plannen te 
kunnen verwezenlijken, maar dat nu niet meer genoeg lijkt te vinden. Het 
College heeft een voorstel aan de raad gedaan. Politieke partijen zijn het voor 
het overgrote deel eens over het handhaven van het Laakhuisje op haar huidige 
locatie, maar verschillen van mening over de wijze waarop dat gerealiseerd 
moet worden. Voor het Laakhuisje hoop ik dat een meerderheid van de Raad 
haar voorkeur duidelijk maakt, anders zou de actualiteit nog wel eens sneller 
kunnen zijn dan de politieke besluitvorming.

Verhuizen, het blijft de (politieke) gemoederen druk bezig houden, maar soms 
is het goed je te beseffen dat het verhuizen waarover ik hier boven heb 
geschreven feitelijk luxeproblemen zijn. Wij hoeven ons nauwelijks bezig te 
houden met de basisbehoeften van ons bestaan. Wij leven in een zodanige 
grote welvaart dat wij het ons kunnen veroorloven bezig te zijn met luxe.

Met vriendelijke ChristenUniegroet, Ard Kleijer

11. Kadernota Programmabegroting [Hendrie van Beek]

Op 5 juni 2008 uitgesproken tijdens de behandeling van de Kadernota 
Programmabegroting 2009-2012 in de gemeenteraad.

“ Vandaag hebben wij de behandeling van de kadernota 2008. Wij als fractie 
van de ChristenUnie stellen vast dat de huidige kadernota weer een 
verbeterde versie is ten opzichte van het jaar 2007. Met name dat hij zich 
beperkt tot een (financiële) bijstelling op hoofdlijnen. Op deze wijze verschaf- 
fen het College en de ambtenaren zich een ruime voorbereiding om de 
ontwerpbegroting te kunnen op stellen. (Behandeling in november 2008). 
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Putten, nog steeds een prachtige gemeente op de Noordwest-Veluwe. Dat moet 
zo blijven. De ChristenUnie wil zich inzetten voor een in deze tijd passende en 
evenwichtige ontwikkeling van ons dorp en het behouden van karakteristieke 
panden, dorpse karakter, tegengaan van verpaupering, nieuwbouw passend in 
een dorpsstraatbeeld enz.
Vraag: College, kunt u beleid ontwikkelen om de eerdergenoemde aspecten te 
realiseren of is de wet en regelgeving hierop al van toepassing?  

Daarnaast is een goede samenwerking met de omliggende gemeenten, de Regio 
Noord-Veluwe en de provincie vandaag de dag een vereiste. Belangrijk is 
daarvoor ook een goede communicatie met de burgers van Putten.
Gemeenteraad, college en ambtelijke organisatie hebben de belangrijke taak en 
verantwoordelijkheid het vertrouwen van de burger in hen te versterken door 
rechtvaardig bestuur en tijdige en degelijke dienstbaarheid.

Politieke invloed voor de burger verruimen!
Wij als fractie van de ChristenUnie hebben al meerdere malen in deze 
raadszaal laten horen dat wij voorstander zijn van het dualisme. Ook moeten 
het begrip SMART en de Kaderstelling nog nadere invulling krijgen. Hierbij 
verwijzen wij naar het coalitieakkoord 2007 – 2010, artikel 30 ”Programma 
bestuur”. Ik citeer: “In de komende bestuursperiode wordt vanuit de raad een 
onderzoek ingesteld om burgers meer bij het besluitvormingsproces in de 
raadscommissies te betrekken”. Wat wel gehandhaafd blijft is dat 
raadsvergaderingen in het algemeen worden voorafgegaan door 
commissievergaderingen.

Wij, als ChristenUniefractie, willen een aanzet doen door b.v. bij de 
commissievergaderingen in de eerste ronde van een agendapunt de direct 
belanghebbende burger/organisaties deel te laten nemen aan de behandeling 
van hun agendapunt. De commissieleden verzamelen dan informatie. Dit doen 
zij door te luisteren en informatieve vragen te stellen aan de (uitgenodigde) 
burger of organisatie. Geen debat tussen de commissieleden. 

Wij stellen voor dit door de raadsgriffier z.s.m. te laten onderzoeken of dit 
realiseerbaar is. De uitkomsten van de proef of experiment, worden eerst 
voorgelegd aan het presidium, maar uiteindelijk ook aan de Raad. 
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Wij hopen dat door dit experiment/proef en de evaluatie daarvan de kloof 
tussen de burger en de politiek kleiner wordt, zodat de politieke betrokken- 
heid van de burger toeneemt in Putten.

Programma Vrije tijd. Cultureel Centrum Stroud.
In één van de vorige vergaderingen van de Commissie voor Samenleving is dit 
voorstel aan de orde geweest. De wethouder heeft naar de eerste behandeling 
dit onderwerp teruggenomen en de vergadering toegezegd z.s.m. met een nieuw 
raadsvoorstel te komen, waarin de gestelde kaders door de leden van de 
commissie Samenleving zijn verwerkt. Met enige verbazing constateren wij dat 
het nu opgenomen staat in de kadernota!  Wij als fractie van de ChristenUnie 
stellen, dat de eerder genoemde procedure gehandhaafd dient te worden.

Algemene Dekkingsmiddelen en onvoorzien. Verhoging post onvoorzien.
De fractie van de ChristenUnie kan instemmen met deze verhoging van € 
48.000,- naar € 100.000,-. Efficiënt kunnen werken is een bijdrage voor een 
goede bedrijfsvoering. Wij stellen wel het kader, dat wanneer uit deze post 
onvoorzien middelen worden bestemd, hier z.s.m. melding wordt gedaan in de 
commissie voor Middelen. Vraag: College, wij wachten uw reactie af!

Brandweergarage
Vraag: “Zijn er al bestaande plannen waarom dit door u zo wordt voorgesteld? 
Of is het de bedoeling dat u een onderzoek gaat instellen?
College, wordt de brandweergarage gesloopt om op deze locatie een nieuw 
parkeerterrein in te richten? Dit om het Fontanusplein autovrij te maken, 
zodat dit parkeerterrein dienst kan doen als overloop voor de parkeerproble-
matiek bij Albert Heijn?
Is het niet de bedoeling om de brandweergarage te verplaatsen i.v.m. een 
snellere operationele inzet en om de knelpunten voor de brandweer in het 
centrum op te lossen m.b.t. de aanrijtijden, veiligheid enz. Is het dan niet 
beter dit als een inbreidingslocatie te bestemmen?”

Revitalisering bedrijventerrein
Vraag: College, u geeft aan dat hiervoor nog geen financiële middelen beschik- 
baar zijn. Aan welk bedrag denkt u?

Multifunctionele centrum (MFC)
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Vraag: College, u stelt dat de ontwikkeling van een MFC tot hoge kosten leidt. 
Wat is u denkrichting m.b.t. het plan van eisen voor het ontwikkelen van 
plannen? Zijn er al plannen c.q. locaties enz.?

Vraag: College, kunt u duidelijkheid verschaffen om een duidelijk kader te 
kunnen stellen waarom hier nu al gelden voor gereserveerd moeten worden.  

Infrastructuur
Als fractie van de ChristenUnie wachten wij de uitwerking van de 
gepresenteerde plannen af tijdens de openbare voorlichtingsavond in de Aker 
betreffende de infrastructuur. Door vele aanwezigen zijn duidelijke 
zienswijzen meegegeven aan de projectgroep van de Provincie.
De projectgroep van de provincie heeft toegezegd dat zij in september/ 
oktober 2008 met definitieve plannen komen.

Voorzitter,
Wij komen aan het einde van ons betoog. Wij wachten de beantwoording af van 
de door ons gestelde vragen en voorstellen aan het college. Daarnaast de 
discussie en besluitvorming. Tevens wensen wij college en raad, ambtenaren en 
burgers Gods Zegen toe.  “

Hendrie van Beek, fractievoorzitter

12. Dundas en Dikdas [Hendrie van Beek]

Hieronder enkele citaten uit de brief aan  “Provinciale Staten van Gelderland”, 
verstuurd op 10 juni 2008.

“ … Op 28 september 2007 heb ik het Wegendistrict Gelderland te Warnsveld 
schriftelijk (OW/2007/12920) geïnformeerd over de conditie van de 
dassentunnel onder de Voorthuizerstraat (N303). …

…Tijdens de regenachtige periode in het najaar van 2007 is onderzocht of de 
afwatering nabij de tunnel voldoende is gegarandeerd en of de dassen bij het 
passeren van de barrière Voorthuizerstraat droge voeten houden. Toch 
enigszins verbaasd hebben medewerkers van de Stichting voor Natuur- en 
Milieubescherming en ondergetekende geconstateerd dat de doorgang van de 
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dassentunnel is beperkt door het nodige bladafval, terwijl aan de oostzijde van 
de Voorthuizerstraat een stapel boomstammen en een dam zijn opgeworpen. 
Aan de westzijde kan het regenwater door een ontstane “heuvelrug” 
onvoldoende wegstromen en in de ondergrond worden opgenomen, waardoor de 
dassentunnel bij forse buien onderstroomt. Op deze wijze is de dassentunnel 
een onneembare vesting geworden, met het gevolg dat de dassen moeten 
uitwijken naar de rijbaan van de Voorthuizerstraat en hierdoor al meerdere 
exemplaren het leven hebben gelaten. Volgens de deskundigen blijkt uit 
spoorvorming dat de dassen momenteel het talud direct naast de tunnelbuis als 
opstap naar de Voorthuizerstraat benutten. De bijgevoegde foto´s 
verduidelijken één en ander. Overigens is het opmerkelijk dat na een 
gemeentelijke melding in augustus 2007 medewerkers van het Wegendistrict 
na een inspectie melden dat er bij de dassentunnel niets aan de hand is.

Om te voorkomen dat er meer dassen onnodig het leven laten en de verkeers-
veiligheid verder in het geding komt, heb ik dan ook dringend verzocht op 
korte termijn de “heuvelrug” aan de westzijde van de Voorthuizerstraat te 
egaliseren, de boomstammen te verwijderen en het dammetje aan de oostzijde 
van de Voorthuizerstraat door te breken.  …

… Het bovenstaande heeft ertoe geleid dat ik de eerste maanden regelmatig 
contact heb gehad met de rayonopzichter van het Wegendistrict die het plan 
heeft toegelicht om in overleg met de aangrenzende grondeigenaar te streven 
naar een volwaardige dassentunnel (met grotere tunnelbuis) inclusief de 
noodzakelijke afrastering. Het aangetroffen bladafval en de boomstammen 
zijn echter nog niet verwijderd. Het contact verwatert na verloop van tijd als 
blijkt dat de eigenaar van de aangrenzende bospercelen in onvoldoende mate 
wil meewerken aan het ontwikkelde plan. Tijdens een op 21 april 2008 in Putten 
gehouden informatieavond over de projectmatige aanpak van gedeelten van de 
provinciale N303 en N798 adviseert de projectleider, de heer P. Muller, de 
noodzakelijke aanpassingen aan de dassentunnel te betrekken bij de gestarte 
verkeersstudie. Het probleem is echter dat de huidige dassentunnel ten zuiden 
van Huinen is gesitueerd, terwijl de projectmatige aanpak van de N303 in dit 
deel van Putten zich nadrukkelijk tot Huinen beperkt. Daarbij is het nog maar 
de vraag op wat voor termijn gedeelten van de N303 worden gereconstrueerd. 
U begrijpt dat op deze wijze mijn goed bedoelde initiatief, om de daspopulatie 
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in mijn gemeente op een behoorlijk peil te houden en onnodige verkeersslacht-
offers te voorkomen, weer behoorlijk wat vertraging ondervindt. 

Aangezien het gebruikelijke bestuurlijke traject na 8 maanden onvoldoende 
resultaat heeft gehad en niet duidelijk is wanneer één en ander wel kan worden 
uitgevoerd, heb ik besloten mij rechtstreeks tot u te wenden. In mijn 
hoedanigheid van raadslid verzoek ik u dan ook, mede namens de Stichting voor 
Natuur- en Milieubescherming Putten, om zodanige voorwaarden te scheppen 
dat op korte termijn met relatief eenvoudige middelen een volwaardige 
dassentunnel onder de Voorthuizerstraat kan worden gerealiseerd. In het 
uiterste geval zie ik mij in het belang van de das geroepen om via de media te 
melden dat een grondeigenaar van bospercelen om onduidelijke redenen de 
aanpassing van een dassentunnel tegenhoudt. … “

Tot zover de citaten uit de brief.

Van de griffier van de Provinciale Staten van Gelderland een behandelbericht 
ontvangen op 16 juni 2008.  Op de lijst van ingekomen stukken is mijn brief 
geregistreerd onder PS-nummer PS2008-471. Via de website www.gelderland.nl 
(Gelderland Balie>provinciale stukken) is mijn brief voor iedereen in te zien.

Voor mijzelf wacht ik het weer af hoelang dit weer gaat duren voor de 
optimale dassentunnel met de afrastering gerealiseerd is! Zodat de Dundas 
weer Dikdas wordt om veilig de Voorthuizerstraat te kunnen passeren. 

Tenslotte.
Ik wens u en de uwen een goede vakantie, maar bovenal Gods onmisbare Zegen, 
toe.

Met vriendelijke ChristenUnie groet.

Hendrie van Beek.
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13. Kroniek van opmerkelijke zaken [Cor Houweling]
• De voorgenomen proef in juni 2008 door het College van B. en W. waarbij de 

Kerkstraat vanaf de Oude Kerk tot aan de Achterstraat en de Dorpsstraat 
ook vanaf de Oude Kerk tot aan de Achterstraat, auto- en fietsvrij zou zijn 
is (tot op heden ?) niet door gegaan. Tijdens de inspraakmiddag in Stroud 
bleken vele door eigenbelang ingegeven bezwaren. Voor onze wethouder niet 
gemakkelijk het belang van deze proef en mogelijk vervolg overeind te 
houden. Tijdens zo'n sessie zouden van gemeentezijde beter uitspraken 
kunnen worden gevraagd over een beperkt aantal goed onderbouwde en 
samenhangende beleidsvoornemens. Nu ontstond een wat oeverloze discussie 
waar beleidsmatig geen chocolade van te maken was. Het door Gemeente-
belangen steeds weer hameren op zo ruim mogelijke inspraak van alle 
partijen levert vaak twee keer politieke winst op: je weet dat er nogal wat 
onvrede in het dorp is door de voorgestelde beleidsvoornemens, daarbij kies 
je alleen voor nog meer inspraak. Wanneer dan verderop blijkt dat van alle 
inspraak uitstel en mogelijk zelfs afstel komt, heb je weer een mogelijkheid 
om je politiek breed te maken naar de bevolking:”zie je wel, de Puttense 
politiek bakt er niks van.” Je moet uiteraard wel draagvlak voor je 
beleidsvoornemens creëren, maar dan moet het er wel echt van komen. 

• Om een concreet punt te noemen: de geschiedenis van de uitstallingen en de 
reclameborden, is m.i. in dit verband een heikel punt. Het zou voor iedereen 
gemakkelijker zijn als deze geheel verdwenen. Putten heeft een "stratelijke 
benauwdheid" in het centrum die daarvoor eigenlijk geen ruimte biedt. Toch 
zie je deze zaken in ons dorp steeds maar weer toenemen. Zelfs 
bekeuringen helpen blijkbaar niet. Velen ervaren het als overlast. Voor de 
gehandicapten die mogen parkeren op de gemarkeerde plaatsen, maar ook 
daar buiten is het vaak een crime om hun auto daardoor een passende plaats 
te geven. 

• Het ketenbeleid blijft de aandacht vragen. Nu heeft recent de 
Rijksoverheid ingevolge een voorstel van de ChristenUnie, besloten deze 
draad weer op te pakken en Provincie en gemeente tot een aanpak te 
brengen waarbij de ketens daadwerkelijk verdwijnen. Hoofdmotief is en 
blijft het vele drankmisbruik onder jongeren en het gebruik van verdovende 
middelen. Het is wel te hopen dat de Rijksoverheid hierin dan een 
consequenter beleid voert dan bij het tegengaan van permanente bewoning 
van vakantieverblijven. Dat beleid is echt een mislukking gebleken.Laat we 
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• ons maar niet afvragen wat dat allemaal gekost heeft. Het is een aardig 
thema voor een  Rekenkamer-onderzoek. 

• Ruim 75% procent van de Nederlandse huishoudens heeft geen vluchtplan 
ingeval er brand is, terwijl er jaarlijks blijkbaar tientallen mensen bij een 
woningbrand overlijden. Hoewel het aantal rookmelders in onze huizen de 
laatste jaren sterk is gestegen. Mensen weten dus vaak wel wanneer ze 
moeten vluchten, maar niet hoe. We zouden voor onze woning een goed 
vluchtplan moeten maken. Dat is niet moeilijk en kost weinig tijd. Het is wel 
goed om daarbij erg praktisch te werk te gaan en het met elkaar (ouders, 
kinderen) te oefenen. Dit moet een even vanzelfsprekend thema worden als 
de beveiliging van onze woning volgens het politiekeurmerk. Trouwens, hier 
is m.i. een duidelijke samenhang. 

• Gemeenten in de “biblebelt” kampen rond de jaarwisseling gemiddeld met 
meer schade dan lokale overheden elders in het land. Steeds weer en steeds 
meer blijkt dat het omgaan met vrijheden een uiterst moeilijke zaak is. 
Jarenlang haastten overheden en politie zich te zeggen dat het rond de 
jaarwisseling overwegend rustig was gebleven. Bij de laatste jaarovergang is 
het echter tot de ontboezeming gekomen dat politie en overheid er echt 
genoeg van hebben, zoals delen van ons volk de jaarwisseling menen te 
moeten vieren. Vieren is eigenlijk niet het juiste woord. Het lijkt veel meer 
op criminaliteitsdrang met alle geweldadige gevolgen van dien. 

• Verzekeraars berekenden dat de schade aan huizen, inboedels en auto’s voor 
2007/2008 rond de 11 miljoen bedraagt. Van de ruim 20.000 brievenbussen 
zijn er rond 1100 de lucht in gegaan door vuurwerkvandalen. Jaarlijks nemen 
ook de kosten van de gemeente toe voor het organiseren van festiviteiten 
om schade door vernielingen te voorkomen. Wie denkt hier ook niet aan de 
jaarlijkse letselschade met alle gevolgen van dien. Verder zijn er uiteraard 
nog de kosten, die de burger aan vuurwerk besteedt. Minister ter Horst 
heeft een taskforce ingesteld om het geweld tijdens de jaarwisseling te 
bestrijden. In het najaar van 2008 zal zij met aanbevelingen komen voor de 
aanpak van geweldsuitbarstingen. 

• Landelijk heeft onze ChristenUnie moeilijke weken achter de rug. 
Kamerfractie, en minister Rouvoet met name, weten nu hoeveel smaad, hoon 
en verachting zij uit de samenleving, maar ook uit het parlement over zich 
heen kunnen krijgen. Wie de haatmails leest gruwt daarvan en wordt in 
vertwijfeling gebracht. Is dat ons land, is dat ons volk, is dat respectvol 
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met elkaar omgaan? Is de term christelijk in Nederland tot een vloek 
geworden voor velen? Zijn wij slechts te benoemen als "gristenhonden?"  

• Verder was er in eigen gelederen de geruchtmakende nota Cnossen. We 
hebben van alle discussies kennis kunnen nemen. Nog een paar opmerkingen 
wil ik hier kwijt. Wat is het mij tegengevallen dat de werkelijke inhoud van 
het rapport  en de werkelijke intentie van het bestuur van de ChristenUnie 
met betrekking tot de inhoud, zo weinig recht is gedaan door de critici. Of 
moet ik zeggen: zo weinig begrepen? De kopstukken-galerei, die al vóór de 
beslissende ledenvergadering uitbazuinde: dan stappen we er uit..... niet 
fraai. Tenslotte: men bleef vanwege de amendementen Nunspeet – 
Barneveld, maar wel even slikken. Wat is mevrouw Lont voor mij moeilijk te 
begrijpen. Ziet zij niet dat ze een principieel niet te verantwoorden weg 
gaat? Zoekt zij zichzelf in de pers? 

• Laten we nu handenvouwend en in eendracht biddend verder gaan. Het zou 
wel eens de laatste keer kunnen zijn in de bres van de regeringsdeelname te 
kunnen staan.  

Cor Houweling

14. Vanuit de Provincie [Lubbert van den Heuvel]

“ Woensdag 21 mei is een op en top politieke dag. De dag begint met een 
bespreking bij het IVN(Instituut voor Natuur- en Milieueducatie); met twee 
medewerkers van het IVN en twee Statenleden spreken we over het beeld dat 
de maatschappij heeft bij de gangbare landbouw. Hoe wordt daar 
maatschappelijk over gedacht, heeft de maatschappij er het juiste beeld wel 
bij, maar tegelijkertijd leeft ook de vraag hoe men in de gangbare landbouw 
tegen de maatschappij aan kijkt, weet men wel wat daar leeft, en hoe er 
gedacht wordt over gangbare landbouw. Een boeiend gesprek, waarin ook de 
politieke tegenstellingen boven water komen. Voor de ChristenUnie is het van 
belang dat er over en weer begrip en respect is. Een gesprek dat zeker een 
vervolg gaat krijgen. “

( Vanuit Putten heeft de ChristenUnie twee vertegenwoordigers bij de 
provincie: Lubbert van den Heuvel: statenlid, Evert de Graaf: fractievolger.  
Het provinciale nieuws kunt u volgen op http://gelderland.christenunie.nl  red.).
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